
یک ایرانی ناظر جام جهانی 
شمشیربازی

عباســـعلی فاریابـــی بـــا تصمیـــم فدراســـیون جهانی 
شمشـــیربازی، ناظـــر رقابت هـــای جام جهانـــی چین 
شـــد. این رقابت ها ۲ تا ۸ خرداد  ماه در شـــهر ووشـــی 
چیـــن برگـــزار می شـــود کـــه عباســـعلی فاریابـــی بـــا 
تصمیم فدراســـیون جهانـــی شمشـــیربازی، ناظر این 

رقابت ها شـــده اســـت.
 او عضـــو کمیتـــه قوانین فدراســـیون جهانـــی و عضو 
کمیته فنی کنفدراســـیون آسیاســـت. ۲00 شمشیرباز 
از ۳0 کشـــور، برگزارکننـــده رقابت های شمشـــیربازی 

جام جهانی ووشـــی خواهنـــد بود.
 

 یاران »یخچالی« 
در یک قدمی فینال آلمان

تیـــم گلادیاتـــورز با حضـــور بهنام یخچالی بـــه دومین 
بردش در نیمه نهایی بســـکتبال proA آلمان رسید. 
در دومیـــن دیدار ســـری نیمه نهایی لیگ بســـکتبال 
آلمـــان proA، گلادیاتورز توانســـت ۹۹ بر ۸۷ هاگن را 
شکســـت دهد تا ســـری را دو بر صفر پیـــش بیفتد. در 
این دیـــدار یخچالـــی ۳۲ دقیقه در زمین بـــود و مثل 
بـــازی اول ۸ امتیاز برای تیمش کســـب کرد و ۵ پاس 
گل داشـــت. گلادیاتورز که در دیدار اول نیز ۸۷ بر ۷۴ 
ایـــن تیم را شکســـت داده بود، تنها یک بـــرد تا فینال 

بســـکتبال آلمان فاصله دارد.
 

 الریاضی و طبیعت در لیگ قهرمانان
تیم هـــای الریاضـــی و طبیعـــت بـــا صعـــود بـــه فینال 
سوپرلیگ غرب آســـیا )WASL( جواز لیگ قهرمانان 
بسکتبال آســـیا را گرفتند. دو تیم شنبه شب با حذف 
رقبا در مرحلـــه نیمه نهایی در ورزشـــگاه نوحد نوفل، 
حضورشـــان را در معتبرتریـــن رقابت های باشـــگاهی 

آسیا رســـمی کردند.
 الریاضـــی با پیـــروزی ۹۷-۸۵ مقابل الشـــباب الاهلی - 
رقیبـــش در فینال قهرمانان آســـیای ســـال قبل- هم 
فینالیســـت شـــد و هـــم بـــه لیـــگ قهرمانان آســـیای 
امـــارات راه یافـــت. طبیعـــت هم بـــا نتیجـــه ۷۳-۷۹ 
ســـاجس را بـــرای ســـومین بار بـــرد و بلیـــت دوبی را 
 BCL گرفـــت. الریاضـــی و طبیعت همـــراه دو تیـــم از
آسیای شـــرق که 10 خردادماه در اولان باتور مغولستان 
مشـــخص می شـــوند، چهـــار تیمی هســـتند کـــه در 
امـــارات بـــرای رونمایـــی از قهرمـــان لیـــگ قهرمانان 
بسکتبال آســـیا روزهای 1۹ تا ۲۵ خرداد  ماه به میزبانی 

الوصـــل با هـــم رقابـــت می کنند.

اخبار

گروه ورزشـــی/ ســـید محمد موســـوی با 
اسباب کشـــی به یزد، بمـــب خبری نقل 
و انتقـــالات والیبال شـــد. ســـرعتی زن و 
کاپیتـــان تیـــم والیبـــال فولاد ســـیرجان 
بـــه خاطـــر درمـــان مصدومیـــت  کـــه 
زانوهایـــش، غایـــب بـــزرگ فولادی ها در 
اولیـــن دوره لیـــگ قهرمانان آســـیا بود، 
دیـــروز بعـــد از چهارمی تیم ســـابقش در 
آســـیا، قرارداد بـــازی برای شـــهداب یزد 

را امضا کـــرد؛ امضایی که همه را شـــوکه 
کرد. ســـرعتی زن باســـابقه والیبال ایران 
در شـــهداب یـــزد هـــم همان شـــماره 6 
معـــروف را می پوشـــد. او ایـــن بـــار بازی 
در تیمـــی را تجربـــه می کنـــد کـــه مهدی 
مهدوی هم بـــازی قدیمی اش ســـکاندار 
آن است.تیمی که ســـید والیبال بازی در 
آن را چالش جدید بـــرای خود می داند: 
»جدایـــی از فـــولاد برایم خیلی ســـخت 

سرعتی زن فولاد خطاب به فولادی ها بعد از قرارداد با شهداب یزد:

دلخور نباشید

حسرت 52 ساله و معطلی فدراسیون فوتبال

 مبادا امیدها ناامید شوند
محمد محمدی سدهی/انتخاب سرمربی 
تیـــم امیـــد یکـــی از چالش هـــای جـــدی 
فدراســـیون فوتبـــال اســـت. در حالـــی که 
قبلاً مسئولان فدراســـیون وعده سرمربی 
تیـــم امید بـــا پایـــان لیـــگ برتر بیســـت و 
چهـــارم را داده بودند، حالا بـــا اینکه زمان 
معرفی ســـرمربی تیم رســـیده امـــا خبری 
نیســـت؛ تیمی کـــه در حســـرت ۵۲ ســـاله 
صعـــود به المپیک به ســـر می بـــرد و به نظر 
می رســـد برای مســـئولان فدراسیون خیلی 

اهمیت نـــدارد.
قبلا مســـئولیت اجرایی تیم امید برعهده 
کمیته ملی المپیک بـــود که کمیته هم آن 
را به فدراســـیون فوتبال سپرد و فدراسیون 
مجید جلالـــی را به عنوان ریاســـت کمیته 
فنـــی معرفـــی کـــرد و مســـئولیت انتخاب 
ســـرمربی امیـــد را به او ســـپرد. در این بین 
صحبت هایی در خصـــوص گزینه های تیم 
امید مطرح شـــد کـــه بین آنهـــا مربیانی از 
لیگ برتر مثل یحیـــی گل محمدی و حتی 
مربی پرتغالی مطرح شـــد که البته نه تنها 
تاکنون اســـمی ازبین گزینه ها قطعی نشده 

بلکه بعید به نظر می رســـد ایـــن موضوع در 
هفته های اخیر هـــم اتفاق بیفتد.

البته چنـــد روز اخیر اســـم مجیـــد جلالی 
رئیس کمیته فنی که مســـئولیت انتخاب 
ســـرمربی تیم امیـــد را برعهده داشـــته، به 
عنوان ســـرمربی تیـــم امید برســـرزبان ها 
افتـــاده که دیـــروز جلالـــی بـــا تکذیب آن 
گفـــت: »بـــه هیـــچ وجـــه در هیچ یـــک از 
جلســـات کمیته فنی این موضـــوع که من 
هدایت تیـــم امید را برعهده بگیرم، مطرح 
نشـــد. مگر می شـــود خودمان بنشینیم و 
بگوییم خودمان را سرمربی بگذارید؟ اینها 
مسائلی است که اذیتم کرد. اگر در محیط 
فدراســـیون نبودم و این پیشنهاد می شد، 
اســـتقبال می کـــردم، چـــون انگیـــزه را در 
خودم می دیدم و شـــاید می توانستم مفید 
باشـــم. به هیچ عنـــوان چنیـــن موضوعی 

نبـــود و نمی دانم از کجـــا در آمد.«
از طرف دیگـــر اختلاف جلالی بـــا هدایت 
ممبینی دبیر کل فدراســـیون فوتبال برای 
انتخـــاب گزینـــه نهایـــی تیم امیـــد مطرح 
شـــده که نتیجـــه اش اســـتعفای جلالی از 

سمت ریاست کمیته فنی شـــد. او در مورد 
اختلافـــش بـــا ممبینـــی تصریح کـــرد: »از 
لحاظ تشکیلاتی، فیفا می گوید کمیته فنی 
و توســـعه وظایفی دارد که مـــن چارت این 
وظایف را بـــا خـــودم آوردم. اینکه ممبینی 
و نبـــی از نظـــر اساســـنامه حـــرف بزننـــد، 
درســـت می گوینـــد. وقتی قـــرار بـــود کار را 
شـــروع کنیم این چـــارت را پذیرفتند ولی 
در ادامـــه یکســـری موانـــع وجود داشـــت. 
احســـاس کـــردم نمی توانم مفید باشـــم. 
چـــون تکنیـــکال دایرکـــت در اساســـنامه 
فدراســـیون فوتبال وجود نداشـــت بیرون 

آمدم.«
مهـــدی محمدنبـــی، نایـــب رئیـــس اول 
فدراســـیون فوتبال در خصوص سرنوشت 
مبهـــم تیـــم امید بـــه »ایـــران« گفـــت: »ما 
منتظر پایـــان لیـــگ بودیم که ایـــن اتفاق 
افتاد و حـــالا هدایـــت ممبینـــی، دبیر کل 
فدراســـیون فوتبـــال مســـئول مذاکـــره با 
گزینه هـــای مـــورد نظـــر اســـت. گزینه های 
ســـرمربی تیـــم امیـــد تعـــدادی از مربیان 
لیگ برتری هســـتند و قطعاً بهترین گزینه 

انتخـــاب خواهـــد شـــد. نقطه نظـــرات ما 
براســـاس نظرات کمیتـــه فنی اســـت و در 
واقـــع جمع بنـــدی و معرفی فرد مـــورد نظر 
توســـط کمیته فنی و با هماهنگی با مهدی 

تـــاج انجام می شـــود.«
او در پاســـخ بـــه ایـــن ســـؤال که آیـــا مجید 
جلالـــی خودش را به عنوان ســـرمربی تیم 
امید پیشنهاد داده اســـت؟ افزود: »جلالی 
به هیـــچ وجه خـــودش را پیشـــنهاد نداده 
اســـت و این موضوع درست نیست. قطعاً 
گزینه مـــورد نظر تیـــم امید ایرانی اســـت و 
گزینه خارجـــی در بحث مدیر فنی محتمل 
اســـت. نمی توانـــم از گزینه های مـــورد نظر 
نـــام ببرم. تاج بـــه تازگی به ایران بازگشـــته 
و امیدواریـــم تـــا هر چـــه زودتر ســـرمربی 
تیـــم امید معرفی شـــود.« با توجـــه به فعل 
و انفعـــالات موجـــود و اســـتعفای جلالی از 
سمت ریاســـت کمیته فنی به نظر می رسد 
کـــه پروســـه انتخاب ســـرمربی تیـــم امید 
طولانی تـــر خواهد شـــد و تکلیف نفـــر اول 
نیمکـــت مربیان ایـــن تیم کمـــاکان مبهم 

بود. خواهد 

سرمربی تیم ملی والیبال نشسته زنان ایران:

شاگردانم می توانند طلسم شکنی کنند

مهری رنجبر

 دبیر گروه ورزشی

گپ

تیم ملی والیبال نشســـته زنان ایران، تنها تیم ایرانی 
اســـت که خردادماه در قهرمانی آسیای چین شرکت 
می کنـــد. 1۴ بازیکن والیبال نشســـته بعـــد از اردوی 
مشـــهد و اســـتراحت چنـــد روزه، هشـــتم خردادماه 
دوباره به اردو برمی گردند تـــا آخرین تمرینات را قبل 
از ســـفر به چین انجام دهند. اما ازجمع 1۴ نفر، تیم 
با ترکیـــب 1۲ نفره راهی چیـــن می شـــود واز16 تا ۲۵ 
خردادماه برای رونمایی از قهرمان والیبال نشســـته 

زنان آســـیا با رقبایش رو دررو شود.

تیم ملی والیبال نشســـته زنان ایـــن دوره با تیم های 
چیـــن، ژاپـــن، تایلنـــد، کـــره جنوبی، مغولســـتان و 
استرالیا سرجام قهرمانی جدال سختی دارند. شاید 
نبـــود تیم مردان، کار آنها را ســـخت تر کنـــد اما مریم 
ایرانمنش ســـرمربی تیم می گوید: »شـــاید نبود تیم 
مـــردان در قهرمانی آســـیای والیبال نشســـته از نظر 
روانی فشـــار زیادی را به بچه های تیـــم وارد کند اما به 
نظرم این مســـابقه بازی دوســـتانه برای ما به حساب 
می آیـــد. البتـــه مهم این اســـت کـــه بچه هـــا در این 

رقابت ها عملکرد خوبی داشـــته باشـــند.«
او امیدواراســـت شـــاگردانش در چین نتیجه بهتری 
از قبـــل بگیرنـــد: »تیم ما همیشـــه یک پـــای فینال 
قهرمانـــی آســـیا بـــوده. مســـابقه ای که چیـــن طرف 
حســـاب مـــا بـــوده اســـت. ایـــن بـــار اما هـــدف ما 
بازی های پاراآســـیایی ناگویا۲0۲6 است. فکر می کنم 
تیمـــم بعـــد از چهـــار اردویـــی که داشـــته، بـــا ادامه 

حمایـــت و روند اردوهـــا نتیجه خیلـــی خوبی بگیرد 
و شـــک نکنید تیمم می تواند نتایـــج را تغییر دهد.«
والیبـــال نشســـته دلـــش  تیـــم ملـــی  ســـرمربی 
می خواهد، شـــاگردانش طلســـم طـــلا را این بـــار در 
خانـــه چیـــن بشـــکنند: »هیچ چیـــز از حـــالا قابل 
پیش بینی نیســـت و حتی ممکن اســـت تیم ما این 
بـــار قهرمان آســـیا شـــود. به هـــر حال بچه هـــای ما 
تمرینات خوبی پشـــت ســـر گذاشـــته اند و بازیکنان 
جوان بـــا انگیـــزه کنـــار باتجربه ها خیلی جـــدی کار 
کرده اند و آماده رقابت با آســـیایی ها هســـتند و حتی 

می تواننـــد قهرمان آســـیا شـــوند.«
او چیـــن وژاپن را رقبـــای اصلی تیمـــش در قهرمانی 
آســـیا می دانـــد: »چین و ژاپـــن دو رقیـــب اصلی تیم 
ماهســـتند. درســـت اســـت که مـــا با چیـــن معمولاً 
فینالیست هســـتیم اما ســـری قبل تیمم به سختی 
ژاپن را بـــرد. ژاپن تیم یکدســـت و هماهنگـــی دارد. 

شـــک نکنیـــد با وضعیـــت خوب، تیـــم ما ایـــن دوره 
مقابـــل ژاپـــن چالش قبـــل را نـــدارد و حتی بـــازی با 

چیـــن هـــم، بـــازی جذابـــی از آب در می آید.«
ســـرمربی تیـــم ملـــی والیبال نشســـته، نبـــود بازی 
تدارکاتـــی را تنها مشـــکل تیمش می دانـــد: »اگرقبل 
از قهرمانـــی آســـیا تیم بازی تدارکاتی داشـــته باشـــد، 
بچه هـــا با کار روی دســـت بازیکنان دیگـــر با تجربه تر 

و تیـــم هـــم هماهنگ تر می شـــود.«

بـــه نظرایرانمنـــش تیمـــش می توانـــد پا جـــای پای 
تیـــم ملی والیبال نشســـته مـــردان در دنیـــا بگذارد: 
»بازیکنـــان مـــا از نظر تکنیک ســـطح بالایـــی دارند 
و یکســـری ریزه کاری تاکتیکـــی باید یـــاد بگیرند که 
رضایی مدیـــر فنی تیـــم در تمرینات به آنها گوشـــزد 
می کنـــد. شـــک نکنید بـــا تمرین مـــداوم و حمایت 
جدی تیم والیبال نشســـته  زنان هـــم در دنیا پاجای 

پای تیم مـــردان می گـــذارد.«
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 واکنش تاج
  به شایعه برکناری
 قلعه نویی

چند روز گذشته شایعه ای در یکی از رسانه های اماراتی مطرح 
شـــد که قرار اســـت فرهاد مجیدی بـــه عنوان ســـرمربی تیم 
ملـــی در جام جهانی ۲0۲6 انتخاب شـــود. مهـــدی تاج رئیس 
فدراســـیون فوتبال دیروز در پاســـخ به این ســـؤال کـــه آیا امیر 
قلعه نویـــی در جام جهانی روی نیمکت تیم ملی می نشـــیند؟ 
گفت:» من خواهش می کنم بگذارید فوتبـــال در یک آرامش 

حرکت کنـــد، مـــن می دانم کـــه از چـــه نواحی ایـــن اتفاقات 
می افتـــد ولی خوب نیســـت. ما یک ســـرمربی خـــوب داریم 
و کارش را انجـــام می دهد و از او راضی هســـتیم، بچه های تیم 
ملـــی هم از ســـرمربی راضی هســـتند و روال خوبـــی در پیش 
داریم، باید دســـت به دســـت هـــم بدهیم تا نتایـــج تیم ملی 

در جام جهانی نســـبت به نتایج قبلی بهتر باشـــد.«

مهـــدی مهدوی ســـرمربی تیـــم والیبال شـــهداب یـــزد بعداز 
توافـــق با ســـید محمد موســـوی می گویـــد: »ما از ســـال قبل 

دنبال ســـید بودیم.
 ســـید بازیکنی اســـت که کیفیت بالای بازی اش، از او ســـتاره 
بزرگ والیبال ایران را ســـاخته اســـت که همه تیم ها خواهان 
او هســـتند و تیم شـــهداب یـــزد هـــم از این قاعده مســـتثنی 
نیســـت. به هـــر حال شـــهداب یـــزد بـــا دو قهرمانـــی و نایب 
قهرمانـــی کـــه در کارنامـــه اش دارد، برای فصـــل جدید دنبال 
بازیکنـــان با کیفیت مثل ســـید اســـت تـــا بتوانـــد جوابگوی 

هوادارانش باشـــد.«
ســـرمربی یزدی ها می گویـــد بمب های خبـــری دیگری هم رو 
می کنـــد: »ما بازیکنان جدید باکیفیـــت دیگری هم گرفته ایم 

کـــه حکم بمب خبـــری را دارند و کم کـــم معرفی می کنیم.«

مهدوی:سال قبل دنبال سید بودیم

ـــرش بـ

بود، امـــا از طرفی می خواســـتم چالش 
جدیـــد را تجربـــه کنـــم و بـــا شـــهداب 
قرارداد بستم. امیدوارم تصمیم درستی 
گرفتـــه باشـــم. بـــه باشـــگاهی رفتم که 
در والیبـــال خیلی خـــوب و حرفه ای کار 
می کنـــد. حالا دو باشـــگاه شـــهداب یزد 
و فـــولاد بهتریـــن باشـــگاه های والیبال 
ایـــران هستند.«ســـرعتی زن باتجربـــه 
والیبال امیدوار اســـت با اسباب کشـــی، 

فولادی ها از او دلخور نشـــوند: »باشـــگاه 
فولاد دو سال خیلی خوب برایم رقم زد. 
چیزی کم نگذاشـــتند و تیـــم هم نتایج 
خیلی خوبـــی گرفت. تشـــکر می کنم از 
مدیر باشگاه، بهروز عطایی، کادر فنی و 
بچه ها که مـــرا حمایت کردند. امیدوارم 
از مـــن دلخور نباشـــند. من دو ســـال از 
حضور در کنارشـــان لذت بـــردم و برای 

تیم آرزوی موفقیـــت دارم.«


